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PROTOKÓŁ  Nr XIX/2012 
 

XIX sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 sierpnia 2012 roku. 
 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 15 40    
 
XIX sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
  
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XIX sesji. Na stan  15 radnych 
w sesji uczestniczy 12  radnych. 
 
Nieobecny radna Marianna Mastalerz; 
                  radny Bogdan Barcik; 
                  radny Zbigniew Reducha.  

 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
4. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
5. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 
porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 
pytaniem czy maja uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec 
czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  ( za-12, przeciw -0, 
wstrzymał się -0) przyjęto zmieniony porządek obrad w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.   
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XVIII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
4. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2012 r.  
5. Informacja o realizacji zadań przez Zakład Budżetowy „Pomezania” w I półroczu 2012 r.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji z budżetu Gminy 

Ryjewo podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych i nie działających w 
celu osiągnięcia zysku  na realizację zadań publicznych innych niż wskazane ustawą o 
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działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu rozliczania dotacji oraz 
kontroli wykonania zleconych zadań. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji oraz załączników 
do deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości , podatek rolny i podatek leśny.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Ryjewo za udział w działaniach ratowniczych 
lub szkoleniu pożarniczym zorganizowanym przez Państwowa Straż Pożarna lub Gminę.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  

11. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad. 

 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z poprzedniej XVIII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XVIII sesji 
z dnia 26 czerwca 2012 r. roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w BIP. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec braku 
uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  z  XVIII  
sesji Rady Gminy z dnia 26 czerwca 2012 roku. 
 

 
Ad.4 Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 
2012 r.  
 
Informację przedstawił Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. Informacja stanowi załącznik nr 4 
do protokołu.  
 
W  I półroczu 2012 roku  wykonanie budżetu przebiegało w następujący sposób: 
Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie 16.354.449,70 zł wykonano w wysokości   
8.871.277,48 zł,  co stanowi 54,2 %.Dochody uzyskano z tytułu: 
 
• Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)       1.419.117,51zł 
• Udziałów w podatkach dochod. Budżetu państwa               634.783,31zł 
• Dotacji celowych                                                               1.810.282,00zł 
• Subwencji ogólnych                                                          4.470.341,00zł 
• Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy   

pozyskanych z innych źródeł                                               127.008,66zł   
 

Głównym źródłem dochodów gminy w I półroczu 2012 roku były subwencje ogólne 
stanowiące  52,83% udziału w dochodach gminy, kolejnym dotacje celowe, których udział w 
dochodach gminy wynosił 21,39 % oraz dochody własne gminy 16,77 %. Subwencje oraz 
dotacje celowe wpływały na konto gminy w sposób terminowy, zgodnie z przyjętym planem.  
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Plan dochodów własnych  wykonano w wysokości 51,6 %, uzyskując środki na kwotę 
1.419.117,51 zł. Najwyższe dochody w ramach dochodów własnych uzyskano z 
następujących źródeł: 
• Podatku od nieruchomości na kwotę 620.980,47 zł, co stanowi 7,3% udziału w dochodach 

gminy  
• Podatku rolnego na kwotę  448.731,56 zł,  stanowiącą 5,3%  udziału w dochodach gminy  

 
 
Biorąc pod uwagę wykonanie planu najwyższe, powyżej 50% uzyskano z: 
• podatku od spadków i darowizn, 
• opłat eksploatacyjnej i produktowej, 
• dochodów GOPS,   
• podatku leśnego, 
• podatku rolnego, 
• opłat za wydanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych,  
• i pozostałych dochodów. 
 
Najniższe wykonanie planu  poniżej 30%  uzyskano z: 
• dochodów z majątku gminy, 
• podatku od czynności cywilno-prawnych i  
• dochodów z karty podatkowej.   

 
Stan zaległości w podatkach lokalnych  na 30.06.2012 roku  przedstawia się następująco: 
 
1. w podatku od nieruchomości  355.041,09 
2. w podatku  rolnym  109.620,52    
3. w podatku od środków transportowych  30.125,89 

 
Wydatki Gminy  zaplanowane w kwocie 15.109.320,70 zł wykonano w wysokości   
8.399.197,27 zł,  tj. w  52,1 %. 
 
Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę 8.314.516,11 zł  tj. 52,6 %  planu, a na wydatki 
majątkowe 84.681,16 zł tj. 26,9% planu. 
 
W ramach wydatków bieżących środki przeznaczono na: 
 
Finansowanie działalności 5 jednostek budżetowych gminy w tym:                                                                     
1. Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę 1.887.408,55 zł, 
2. Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  569.424,58 zł, 
3. Gimnazjum w Ryjewie na kwotę   774.964,46 zł, 
4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  1.998.746,10 zł. 
5. Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  912.403,24 zł. 

 
Przekazano dotacje: 
1. przedmiotową dla Zakładu Budżetowego  realizującego zadania z zakresu gospodarki 

wodociągowo-kanalizacyjnej gminy w wysokości  64.194,00 zł,           
2. celowe na realizację zadań zleconych gminy jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  74.400,00 zł, 
3. podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  221.406,00 zł,  
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4. podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  
200.927,08 zł. 

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 560.927,08 zł,  co stanowi   6,7 % 
wydatków bieżących gminy . 
 
Na pomoc finansową na rzecz innych jednostek samorządu terytorialnego przekazano kwotę  
19.940,00 zł. 
Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  określone w ustawie o samorządzie gminnym, 
jako wydatki własne gminy. 
 
Przychody Gminy zaplanowano w wysokości 1.757.662,00 zł, wykonano w  74,0 % tj. w 
kwocie  1.300.000,00 - zł. w tym  z tytułu kredytów    1.300.000,00zł. 

 
Rozchody Gminy zaplanowano w wysokości  2.002.791,00 zł, wykonano w  58,8 % tj. w 
kwocie  1.177.598,00 zł. Rozchody dotyczą spłat zaciągniętych  pożyczek i kredytów  
zgodnie z umowami zawartymi z bankami. 
 
Wynik Finansowy Gminy  na 30.06.2012 roku występuje nadwyżka budżetowa  Gminy w 
wysokości  472.080,21 zł. Nadwyżkę przeznacza się na spłatę zaciągniętych kredytów. 
 
Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów wynosi  8.297.617,- zł.   
Wszystkie zobowiązania gminy dotyczące zaciągniętych kredytów spłacane są zgodnie z 
zawartymi umowami. 
 
Gmina posiada należności wymagalne na kwotę  1.269.413,78 zł. Należności te powstały z 
tytułów: 
- dostaw usług dla ludności świadczonych przez Zakład Budżetowy „Pomezania” w      
Ryjewie w wysokości  145.232,43 zł , 
- wypłat  zaliczek i funduszu alimentacyjnego  562.231,79 zł,  
- zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę    
  561.949,56 zł. 
 
Gmina posiada zobowiązania wymagalne w wysokości  403,92 zł.  Posiada je Zakład 
Budżetowy „ Pomezania „ w Ryjewie z tytułu dostaw towarów i usług. 
 
Radna Barbara Wolak: Zaległości które posiada Gmina są ogromne i najbardziej obciążają 
budżet co jest największym problem. 
 
Przewodniczący Rady: Problem zaległości występuje od kilku lat i może pocieszać fakt, że 
te zaległości nie są nowe.  Musimy przyznać że ściągalność podatków w tym roku jest dobra. 
Wpłaty podatku rolnego oraz innych opłat są na bardzo dobrym poziomie więc możemy mieć 
nadzieję, że nowe zaległości nie powstaną.  
 
Ad. 5 Informacja o realizacji zadań przez Zakład Budżetowy „Pomezania” w I półroczu 
2012 r.  
 
Informację przedstawił Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. Informacja stanowi załącznik nr 5 
do protokołu.  
W ramach swoich statutowych obowiązków w okresie sprawozdawczym Zakład wykonał: 
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1. Gospodarka wodna – dostarczanie wody dział 400. Sprzedano mieszkańcom naszej gminy 
76 525 m3  wody, w tym: 

 
• z ujęcia wody Ryjewo   59 262 m3, 
• z PWIK Kwidzyn         16 973 m3, 
• z PWIK Sztum                  290 m3. 
 
Usunięto 4 awarie wycieku wody na sieci wodociągowej w Ryjewie i zakupiono 188 
wodomierzy, które sukcesywnie wymieniamy. W br. wymieniono wodomierze w Ryjewie na 
ul. Braterstwa Narodów, Kopernika, Kościuszki, Ks. F. Prussa, Lipowa, Szkolna, Boczna, 
Kościelna, Okrężna, Wiaduktowa, Wesoła, Krańcowa, Zielna, Podgórna. 
 
2. Gospodarka ściekowa dział 900. Do oczyszczalni w Mątowskich Pastwiskach przyjęto 40 

010 m3.Do oczyszczalni „BIOKLER” w Watkowicach i Klecewku przyjęto 3 458 m3 
ścieków. Naprawiano 3 pompy z przepompowni ścieków surowych. Zakupiono i 
zamontowano drabinki w 5 przepompowniach ścieków surowych i prowadnice w 3 
przepompowniach. 

 
3. Gospodarka odpadami. Zakład na bieżąco wykonywał usługi w zakresie zbiórki i wywozu 

odpadów komunalnych. Do Gilwy Małej wywieziono: 
• odpadów komunalnych    – 213 ton, 
• odpadów segregowanych –   29 ton ( plastik 15 ton, szkło 14 ton). 
 
4. Pozostała działalność. Realizowano zadania wynikające z porozumienia zawartego z 

Wójtem Gminy Ryjewo w zakresie sprzątania ulic, wywozu nieczystości z koszy 
ulicznych, czyszczenia studni burzowych, koszenie poboczy dróg gminnych, napraw dróg 
gminnych i wiele innych drobnych prac wynikłych z potrzeby chwili. 
 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowo ści wykorzystania.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy informując, iż zmiana 
dotychczasowej uchwały polega na uszczegółowieniu określenia sposobu naliczenia kwoty 
dotacji na jedno dziecko, tzn. przyjęcia wydatków  ponoszonych przez gminę z powiatu 
kwidzyńskiego na prowadzenia przedszkola publicznego w roku kalendarzowym 
poprzedzającym rok przydzielenia dotacji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 12 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIX/123/12 z dnia 30 
sierpnia 2012 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji z budżetu 
Gminy Ryjewo podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych i nie 
działających w celu osiągnięcia zysku  na realizację zadań publicznych innych niż 
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wskazane ustawą o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu 
rozliczania dotacji oraz kontroli wykonania zleconych zadań. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy informując, iż uchwała 
opisuje procedurę udzielenia dotacji podmiotom niezaliczanym do sektora finansów 
publicznych nie działających w celu osiągnięcia zysków. Są to podmioty zajmujące się min. 
promocją zdrowia, pomocą społeczną czy ochroną zabytków.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 12 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIX/124/12 z dnia 30 
sierpnia 2012 roku w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji z budżetu Gminy 
Ryjewo podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych i nie działających w celu 
osiągnięcia zysku  na realizację zadań publicznych innych niż wskazane ustawą o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu rozliczania dotacji oraz kontroli wykonania 
zleconych zadań. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 
Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji oraz 
załączników do deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości , podatek rolny i 
podatek leśny.  
 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy informując, iż zmianie 
ulegała deklaracja DN-1  którą zgodnie ze zmienionymi przepisami należy składać do 31 
stycznia.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 12 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIX/125/12 z dnia 30 
sierpnia 2012 roku w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji oraz załączników do 
deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości , podatek rolny i podatek leśny.  Uchwała 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Ryjewo za udział w działaniach 
ratowniczych lub szkoleniu pożarniczym zorganizowanym przez Państwowa Straż 
Pożarna lub Gminę.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy informując, iż zmianie uległ 
zapis, dotyczący ustalenia stawki ekwiwalentu z zapisy 1/175 przeciętnego miesięcznego 
wynagrodzenia na zapis 20 zł za każdą rozpoczętą godzinę proporcjonalnie do czasu udziału 
w działaniu.  
 
Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 
braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 12 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIX/126/12 z dnia 30 
sierpnia 2012 roku w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Ryjewo za udział w działaniach ratowniczych lub 
szkoleniu pożarniczym zorganizowanym przez Państwowa Straż Pożarna lub Gminę. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  
 
 
Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek- Skarbnik Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu większością  (za – 12 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIX/127/12 z dnia 30 sierpnia 
2012 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012. Uchwała stanowi załącznik Nr 
10 do protokołu.  

 

Ad.11. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

Informację o działalności w okresie międzysesyjnym przedłożył  Wójt Gminy Józef 
Gutowski. 
• W miesiącu lipcu zostały przeprowadzone naprawy dróg gminnych. 

• 4.07 w PLGD zostały rozpatrzone wnioski złożone w ramach małych projektów 
• 5.07 w UG Kwidzyn odbyło się spotkanie robocze w sprawie wprowadzenia                            

nowej ustawy  śmieciowej. 

• 6.07 został podpisany  akt notarialny  w sprawie  przekazania przez Starostwo Powiatowe 
gruntu pod drogami powiatowymi  przekazanymi Gminie Ryjewo. 

• 11.07 udział w uroczystościach 92 rocznicy Plebiscytu w Janowie.  

• W imieniu naszej społeczności  zostały złożone kwiaty pod pomnikiem ofiar plebiscytu. 
• 14.07.2012 r.  w miejscowości Mątowskich Pastwiskach trąba powietrzna  zniszczyła dwa 

gospodarstwa. Strażakom ochotnikom jak i mieszkańcom składam słowa podziękowania 
za pomoc jaką wnieśli w usuwanie skutków  tej nawałnicy. Została również 
zorganizowana pomoc przy sprzątaniu terenu jak i terenu gospodarstw rolnych. W pomocy 
tej uczestniczyli osadzeni w  Zakładzie Karnym Kwidzyn. Dyrekcji ZK za okazaną pomoc 
dziękujemy.      

• 20 .07 w Eko Inicjatywie  odbyło się szkolenie - droga do natury. 
• 26.07.został ustawiony przystanek autobusowy  w miejscowości Rudniki , który był 

zdewastowany w maju br.  
• 27.07. odbyło się spotkanie  z sołtysami. Sołtysi zostali poinformowani o sposobie 

składania wniosków ,sposoby zapisywania kwot  oraz rozliczanie funduszu sołeckiego. 
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• 1.08 w UG Sadlinki odbyło się kolejne spotkanie  dotyczące nowej ustawy śmieciowej , 
która ma obowiązywać od 1 lipca 2013 r.  

• 9.08. odbyło się spotkanie z Firmą PROFIT  grup dotyczące udziału szkół w programie 
oświatowym  pod warunkiem udziału finansowego gminy.  

• 9.08. odbył się drugi przetarg na wykonanie parkingu przy ulicy Lipowej .  
• Wpłynęło 8 ofert i została wybrana firma z Prabut. Dnia 31 sierpnia zostanie podpisana 

umowa z Firmą i inspektorem nadzoru.  
• 10.08. odbyło się spotkanie z przewoźnikiem  i dyrektorami szkół. Zostały omówione trasy 

dowozu dzieci na lekcje i powrotu z zajęć lekcyjnych do domu. 
• 28.08.odbyło się posiedzenie  Komisji Stałych Rady Gminy gdzie przedstawiono i 

zapoznano Radnych z uchwałami przedstawionymi na dzisiejszej Sesji  RG. 
• W miesiącu lipcu i sierpniu w UG przeprowadzona jest kontrola przez Regionalna Izbę 

Obrachunkową w Gdańsku.   

  Informacja stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 

Ad.12. /Ad.13. Interpelacje i zapytania radnych/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Radny Jerzy Paradowski: Rozpoczęliśmy po przerwie urlopowej pracę w Radzie i nie tylko 
Rada i Sołtysi nie są reprezentowani  w całości ale również brak jest kierowników 
poszczególnych wydziałów. Nie ma nikogo z Zakładu Budżetowego „Pomezania” oraz z 
Gminnego Ośrodka Kultury a były by do tych osób pytania i to jest niedobrze.  Kierownik 
Zakładu Budżetowego „Pomezania” deklarował pewne zobowiązania co do mojej osoby w 
sprawie wody i nie są one realizowane. Wiadomo, że Likwidator ma inne zobowiązania które 
musi w pierwszej kolejności wykonać a dziś nie ma z nami ani Likwidatora ani Kierownika. 
Taka sama sytuacja dotyczy Gminnego Ośrodka Kultury. Mamy wykonanie budżetu i ja 
miałbym uwagi co do wykonania budżetu jednostki kultury, bo są małe wpływy z tych imprez 
które odbywają się w  świetlicy w Trzcianie, ale tak naprawdę to nie ma komu tego 
wytłumaczyć.  
 
Przewodniczący Rady:  Kierownika Zakładu już nie ma, jeśli chodzi o likwidację to mowa 
będzie o tym temacie w przyszłości ale na pewno przydała by się obecność Pani likwidator na 
sesji tym bardziej, że było sprawozdanie Zakładu. Jeżeli chodzi o Dyrektora Gminnego 
Ośrodka Kultury jest usprawiedliwiony gdyż przebywa na urlopie.   
 
Pan Józef Gutowski: Na kolejnej sesji osoby te będą obecne i odpowiedzą na zadane 
pytania. 
 
Pan Kazimierz Zima: W m-cu wrześniu będzie wspólne posiedzenie wszystkich komisji bo 
będziemy omawiać podatki więc dobrze by było gdyby Pani Likwidator była na tym 
posiedzeniu i przybliżyła nam sprawy związane z likwidacja Zakładu.  
 
Radna Barbara Wolak: Przy omawianiu budżetu zachwyciliśmy się dochodami Zakładu a w 
GOK-u faktycznie dochody są małe ale może w okresie wakacyjnych trochę się zwiększą. 
Dobrze by było gdyby Dyrektor był i  wytłumaczył tą sytuację.  
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Ad. 14 Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady:  Otrzymaliśmy dwa  zaproszeni. Jedno na obchody  rocznicy 
wybuchu II wojny światowej, które odbędą się 01.09. o godz. 11 na Skwerze 
upamiętniającym poległych w Kwidzynie oraz zaproszenie na dożynki powiatowe, które w 
tym roku odbędą się w Sadlinkach 09 września .  
 
 
Ad. 21 Zakończenie obrad. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XIX sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 

Przewodniczący 
Rady      Gminy 
 
Kazimierz  Zima 


